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Referat fra menighedsrådsmøde 

 
Torsdag den 20. marts 2025 kl. 19.00 i lille krypt 

 

 
Tilstede: Ane Andersen (AA), Karsten Jens Andersen (KJA), Tove Rokkedal Andersen 

(TRA), Uni Isenstein (UNI), Ann Østergaard (AØ), Jytte Holm Gyldenvang (JHG), 
Henrik Brogaard Holmager (HBH), Henriette Oest Lensbøl (HOL), Søren Ødum Nielsen 
(SØN), Preben Önnerth (PØ), Inge Nelson (INP), Kristian Tvilling (KT), Charlotte 

Dyremose (CD), Anders Winther Ravn (AWR), Jørgen Aastrup (JA) 
 

 
Afbud: Eva Sandberg Arentoft, Marianne Rich Henriksen, Birgitte Lykke Lentz-Nielsen 
 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt med formandens rettelse af pkt. om kommende MR-møder. Der er ikke 
møde den 23.4, men den 10/4. Formanden orienterer yderligere om, at der under 
økonomi tilføjes punkt om ansøgning af stiftslån. 

 
2. Godkendelse af referat af menighedsrådsmøde den 19.2.2025 

JA, som ikke var til stede ved mødet, ønsker formulering i referatets pkt. 6 ændret, 
idet den harddisk, som han har fået udleveret, ikke indeholder en inventarliste. 
Harddisken vil blive afleveret, når han fratræder som kirkeværge.  

 
3. Livet i kirken 

• Nyt fra præster: Drop-in dåb gik fint. Kommende konfirmander og andre blev 
døbt. Det var en god oplevelse og gav et bedre møde med familierne end ved 
hidtidige konfirmanddåb. KT synes det skal videreføres. 

• CD takker for indsættelsesdagen – gudstjenesten, receptionen og middagen 
om aftenen. 

• CD synes, vi skal følge opfordringen fra stiftet om at markere 1700-året for 
den Nikæno-konstantinopolitanske trosbekendelse ved at fremsige den 

Pinsedag. Menighedsrådet tilsluttede sig. 
• KT orienterer om møder med andre præster i provstiet og kommunen med det 

formål at optimere tjenester på de kommunale plejehjem. Der er bevilliget 

midler fra provstiudvalgets udviklingspulje til at betjene Møllebo med en 
månedlig tjeneste samt kvartalskoncert. Møllebo har pt. ingen tjenestebesøg af 

præst. Endvidere arbejdes på et tættere samarbejde med relevante 
kommunale medarbejdere og provstiets præster i et forsøg på at hjælpe 
kommunens ensomme ældre ind i nogle af kirkernes mange tilbud. 

• Nyt fra dgl. leder/kontaktperson: Kirketjener har sagt op. Stillingen er 
opslået og der har været mere end 40 ansøgere og mange med rigtig gode 

kvalifikationer. Ansættelsesudvalg bestående af formand, daglig leder, 
kontaktperson, TRA og AWR har afholdt i alt fem samtaler og især to har 
udmærket sig. Den ene er tilbudt ansættelse og har takket ja. 

Ansættelsesudvalget foreslår, at også den anden ansættes under følgende 
forudsætninger: Snerydning og gartnerarbejde hjemtages, minimere 
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vikariering, der sparer kirken for tid og oplæring af vikarer samt bedre 

bemanding ved eventuelle nye tiltag, store begivenheder osv. Der er 
opbakning fra menighedsrådet. KT går videre med ansættelsesprocessen. 

• Kontaktperson AØ og arbejdsmiljørepræsentant TND har været på 
Arbejdsmiljø-kursus og har fået masser af information og inspiration til tiltag 

med hjem. De går så småt i gang med arbejdet. PØ har erfaringer med 
arbejdsmiljø og tilbyder sin hjælp, hvis der er praktiske opgaver, der skal 
løses. 

• Nyt fra medarb.repræsentant: Ros fra medarbejdergruppen til 
menighedsrådets medlemmer, der hjalp til ved Fastelavn. Det var en stor 

hjælp på dagen.  
• AWR har gennemgået hovedtavlens søndagsnavne i kirken og foreslår en 

renovering af plader, tal og bogstaver. Kirkeudvalget går videre med den 

opgave. 
• Øvrigt: Den nye måde med at holde fastelavn udendørs efter gudstjenesten 

var en succes. Også faste kirkegængere uden børn, der var mødt op på dagen, 
var begejstrede. Der var MR-medlemmer, der savnede et Fadervor i 
gudstjenesten.  

• Formanden foreslår en lignende løsning ved familiegudstjenesten til jul. Vogn 
med streetfood-æbleskiver / alkoholfri glögg og udendørs juletræ. Som til et 

julemarked. Det besluttes at afprøve det. 
 

4. Kirkeværgen og kirkeudvalg 

• Store krypt: Fogh & Følner har udsendt udbudsmateriale. Tilbudsgivere har 
været fordi for at se forholdene. Mht. opbevaring indhentes tilbud fra 

flyttefirma. Projektor skal nedtages. Det blev vedtaget at indkøbe ny projektor 
til Store Krypt og derefter flytte projektor fra Mellem Krypt til Lille Krypt og 
opsætte den nedtagne projektor i Mellem Krypt. Installationer til projektor i 

Store Krypt er med i projektet, men ikke selve projektoren.  
• Kirsebærbakken: Arbejdet går fremad. Der er større udgifter end forudset til 

VVS-arbejde, da der var rørskader over det nedhængte køkkenloft. Forslag om 
diverse tillægs-arbejder giver en ekstra udgift på i alt 55.125 kr. JA uddyber, at 
der er tale om skjulte ting opdaget under loft og andre rimelige udgifter. Til 

gengæld er der opnået fine rabatter på hvidevarer hos Skousen. Arbejderne 
godkendt. 

• Arkitekten foreslog at spare en låge til forhaven væk. Formanden har bedt om 
at den fortsat inkluderes i arbejdet selvom det måtte medføre en overskridelse 

af budgettet (pris kr. 7.700). 
• Øvrige opgaver: Kontrakten med Snevagten opsiges, når forpladsen er 

repareret – KJA har kontakten til dem. Opsigelse kan ske efter 15. april i 

henhold til kontrakten. 
 

5. Økonomi 
• Årsregnskab 2024, lønforklaring og bemærkninger gennemgået af kasserer, der 

hæfter sig ved overskud på driften på 133.000. Kirken har en god egenkapital. 

 
Årsregnskab: 

Virum Sogns Menighedsråd, CVR-nr. 11453716, Regnskab 2024, Afleveret d. 13-03-
2025 11:41 
Godkendes. 

• Menighedsrådet godkendte, at der søges om stiftslån til ombygning af Store Krypt. 
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6. Meddelelser mv. 
• Sognerapport 2025 er netop udkommet. Den – og rapporter fra andre kirker - 

kan findes på sogn.dk. Sognerapporten kan danne basis for drøftelser på 
visionsdagen. SØN mener også kommunen bør kunne levere relevante 

socioøkonomiske oplysninger om vores område. 
• Formanden fremhæver seneste udgave af ”Kirken i Dag” fra Kirkefondet, der 

også omhandler artikler til inspiration: ”Hvordan vil vi være kirke”. 

• Kollektlisten skal godkendes af menighedsrådet. Det besluttes, at præster 
kigger listen igennem og kommer med deres forslag til revidering. Efterfølgende 

tages det op på et menighedsrådsmøde. 
• Formanden orienterer om, at gudstjenestelauget mangler folk. 
• Der har været generalforsamling i distriktsforeningen og SØN er valgt til 

foreningens bestyrelse for de kommende fire år. 
• Årsmøde i Landsforeningen af Menighedsråd afholdes 13.-15. juni i Nyborg 

Strand. Alle har mulighed for at melde sig til. Tilmeldingen åbner den 24. april. 
 
10. Fokusområder 2025 

• Ingen bemærkninger. 
 

11. Eventuelt 
• AØ spørger ind til aktindsigten, som Frihedsbrevet søgte sidste år. Formanden 

orienterer, at der ikke har været yderligere kontakt efter de fik udleveret den 

ønskede dokumentation. 
 

Kommende møder: 1.4 visionsmøde, 10/4, 27/4 menighedsmøde, 14/5, 10/6, 19/8, 
24/9, 9/10, 11/11, 25/11 
 

 
 
Mødet slut kl. 20:50. 

Ref.: Tina Nørager Dahlstrøm 

Næste ordinære menighedsrådsmøde: Torsdag den 10.4 kl. 19.00   

Visionsmøde tirsdag den 1. april kl. 17:30. 
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